
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-05-12, § 21 

 

 Tid: 12 maj 2009 kl 16.40 – 17.25 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 12 maj 2009 

  

 

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd) §§ 1-19  

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Birgit Marklund Beijer (s)   

Kajsa Stenfelt (v)  

 
Ersättare: 

 Lars Bengtson (m) tjänstgörande §§ 20-25  

Bo Arkelsten (m)  

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Inga-Lill Larsson (m)  

Per Johansson (fp)  

Vakant (s)  

Lars Randerz (s)  

Milly Namiro Darlsson (s)  

Margareta Stavling (s)  

Hampus Rubaszkin (mp) tjänstgörande  

Sebastian Wiklund (v)  



  

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Birgitta Björk, 

Andreas Burghauser, Ted Ell, Mats Fager, Lars Jolerus,Ulla Ritzén och Marita 

Söderqvist samt borgarrådssekreteraren Katarina Larsson och biträdande 

borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 
 § 21 

Nytt arrendeavtal mellan Stockholms kommun och koloniträdgårdar och 

fritidsgårdar inom kommunens gränser. Svar på remiss 

Dnr T2009-514-01048 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorets förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner och överlämnar kontorets 

 utlåtande som svar på remissen. 

2. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

- Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 23 april 2009. 

- Skrivelse från Catharina Tarras-Wahlberg inkommen den 4 maj 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1 Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m), ledamoten Inge-Britt Lundin (fp), ledamoten 

 Anders Broberg (kd), vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) och ledamoten Kajsa 

 Stenfelt föreslår att ärendet avgörs vid dagens sammanträde. 

 

2 Tjänstgörande ersättaren Hampus Rubaszkin (mp) föreslår att nämnden i första 

 hand bordlägger beslutet om nytt arrendeavtal till augusti, samt uppmanar övriga 

 berörda nämnder att göra samma sak. 

 

Härefter framläggs följande förslag till beslut: 

 

1 Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m), ledamoten Inge-Britt Lundin (fp), ledamoten 

 Anders Broberg (kd), vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) och ledamoten Kajsa 

 Stenfelt ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2 Tjänstgörande ersättaren Hampus Rubaszkin föreslår att nämnden i andra hand 

 beslutar följande: 

1 Att avgiftshöjningarna för koloniområdena ska sammanräknas för de  

  merkostnader dessa får om de även ska ta över infrastruktur och byggnader i 

  sina respektive områden. 

2 Att standardarrendetiden för koloniområden ska vara 25 år. 

3 Att uppsägningstiden av arrenden ska följa vad som stipuleras i Jordabalken. 

4 Därutöver anförs följande: 

 



  

Stockholms koloniträdgårdar har en lång historia inom staden. Ända sedan de 

allra första koloniområdena anlades i början av nittonhundratalet har de bidragit 

till välbefinnandet för generationer stockholmare. De ursprungliga syftena, att 

även ge mindre bemedlade stockholmare möjlighet till rekreation i vackra 

omgivningar, samt även bidra till dessas försörjning, är allmängiltigt även i dag. 

Koloniområdenas betydelse för upprätthållande av den biologiska mångfalden i 

Stockholm kan inte nog poängteras. Kolonträdgårdsodlarnas iver att upprätthålla 

och utveckla odling av frukter, grönsaker och blommor som inte längre går att 

finna i dagens storindustriella livsmedelshantering är av yttersta kulturella 

betydelse. Av kulturell betydelse är även varje individuellt utformade 

kolonistuga, som visar den enskilda människans förmåga till skapande under en 

längre tid om hon blott får den möjligheten. Folkhälsobetydelsen, både för 

kolonisterna och för förbipasserande flanörer är avsevärd. Stockholms 

koloniträdgårdar är helt enkelt en grundsten i det som utgör Stockholm. 

 

Enligt uppgift så har de förhandlingar som förts mellan staden och FSSK varit 

mycket svårdefinierade som just förhandlingar. Dels förefaller kommunikationen 

mellan staden och kolonisterna från stadens sida haft mera formen av diktat än 

förhandling. Dels så förefaller förhandlingsmandatet för de som har bedrivit 

förhandlingarna från stadens sida varit anmärkningsvärt begränsat. Det är därför 

fullt rimligt, att FSSK i rimlig omfattning får den tid de behöver för att kunna ta 

ställning till och sätta sig in i avtalet. De avgiftshöjningar man föreslår för 

kolonisterna är, jämfört med övriga fördyringar i samhället rimliga. Men ställt i 

sammanhanget att koloniträdgårdsföreningarna utöver detta ska överta hela 

ansvaret för drift och underhåll av infrastruktur och gemensamhetsbyggnader 

inom sina anläggningar, så blir merkostnaderna för koloniträdgårdsföreningarna 

alltför betungande. Förslaget att korta ner arrendetiden till 5 år är helt orimlig. 

Det rör sig här ändå om mångåriga investeringar av enskilda människor, kanske 

inte objektivt sett i reda pengar, men i form av varligt kärleksfullt vårdande eget 

arbete. Den välstädade noggrannhet som generellt präglar dagens koloniområden 

skulle med den föreslagna arrendetiden försvinna. Förslaget att inte följa 

jordabalken avseende arrendeavtals uppsägning är inte heller rimligt. OM ett 

koloniområdes arrendeavtal måste sägas upp, därför att staden behöver marken 

för andra ändamål, så är det rimligt att de berörda parterna i god tid får veta att 

detta kommer att hända. Rörande kravet på att den förening som har avtal med 

staden ska vara ansluten till FSSK, ska tas bort med hänvisning till 

föreningsfriheten, är märklig. Stadens administration av koloniområdena 

förenklas av att endast ha EN motpart att förhandla med. I den mån det finns 

koloniträdgårdsföreningar som inte vill vara medlemmar i FSSK, så är detta en 

intern fråga för koloniträdgårdsrörelsen. Liksom kravet på föreningsfrihet är 

lagstadgat, så är även likställighetsprincipen lagstadgad. Det finns därför ingen 

möjlighet för staden att behandla koloniträdgårdsföreningar olika, vilket möjligen 

skulle vara ett skäl för staden att tillämpa föreningsfrihetsprincipen här. 

Ska föreningsfrihetsrätten tillämpas här, så finns det heller ingen mening med 

enhetliga avtal. Då måste även varje enskild koloniförening ha rätten att själva 

förhandla och sluta avtal av olika slag med Stockholms stad. Rörande begreppet 

Storstockholm, så förefaller detta något godtyckligt. Utgår begreppet ifrån de 

kommuner där Stockholms stad äger koloniområden? Trots att dessa 

koloniområden inte ska omfattas av detta avtal? Rörande förslaget att 

koloniföreningarna själva ska överta gemensamhetsbyggnader, så är det tveksamt 

om detta är lagenligt möjligt.  

 

Dessa byggnader utgör vanligtvis inga egna fastighetsbildningar. Kommer 



  

koloniföreningarna att äga byggnaderna med full förfoganderätt? Får 

byggnaderna byggas om, säljas, förpantas, hyras ut osv. Om inte, vilka 

inskränkningar i förfoganderätten ska finnas? Att Trafik och 

renhållningsnämnden får ett samordningsansvar för koloniträdgårdsfrågor i 

staden är rimligt utifrån att Stadsträdgårdsmästaren ska finnas på Trafik och 

renhållningskontoret. Men vem ska ha samordningsansvaret för de 

koloniträdgårdar som ligger utanför Stockholms stad? Ska dessa säljas bort trots 

att flertalet av de kolonier som finns där brukas av stockholmare? 

 

Omröstning 

Ordföranden tar först upp förslaget om att bordlägga ärendet och ställer det mot 

förslaget att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. Nämnden beslutar att avgöra 

ärendet vid dagens sammanträde. 

 

Därefter ställer ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Hampus Rubaszkin (mp) med hänvisning till sitt förstahands 

förslag om bordläggning och därefter med hänvisning till sitt andrahandsförslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


